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HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR 

DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Ik ben niet zo van het soort dat stelt 
dat het burgemeesterschap eenzaam 
en moeilijk is. Ik geloof ook niet dat 
het steeds moeilijker wordt om goede 
burgemeesters te krijgen,omdat de ar-
beidsvoorwaarden te wensen overlaten. 
Daarnaast ervaar ik sinds de dualisering 
al helemaal niet dat de burgemeester in 
een permanente "spagaat" zit.

Van alle politiek-bestuurlijke actoren in 
ons land, heeft de burgemeester het 
meeste gezag en de beste reputatie. 
Wetenschappelijke onderzoeken laten 
zien dat burgers het meeste vertrouwen 
hebben in deze ambtsdrager.

Dit laat onverlet dat er zo nu en dan in 
burgemeestersland vreemde dingen ge-
beuren. Burgemeesters kunnen daar zelf 
de oorzaak van zijn, maar soms worden 
ze ‘lijdend voorwerp’ en geholpen door 
het toedoen van bijvoorbeeld de ge-
meenteraad.

Het voorval in Midden-Delfland enige 
weken geleden, staat bij mij voorlopig 
op nummer 1. Een wel zeer gênante 
vertoning waarmee de gemeenteraad 
zichzelf, in de brede zin van het woord, 
ronduit voor paal heeft gezet.

Ik ken de details natuurlijk niet. Per slot 
van rekening verloopt een herbenoe-
ming vertrouwelijk (en gelukkig maar). 
Mede dankzij de aanbevelingen van 
Elzinga, is het tegenwoordig zo dat tij-
dens een besloten vergadering van de 
gemeenteraad de stemming over de 
herbenoeming van de burgemeester 
vertrouwelijk via briefjes verloopt.

Een ongecoördineerde stemming waarin 
een ‘enkeling’ wil laten blijken dat men 
toch niet helemaal tevreden is op alle 
punten en zich niet opstelt in het ver-
lengde van het advies van de vertrou-
wenscommissie, heeft geleid tot een 
meerderheid die aanvankelijk leek te 

blokkeren dat een derde termijn binnen 
handbereik lag voor de CDA-collega. 

Nu had bij een stemming met handop-
steking één en ander niet hellemaal 
kunnen voorkomen. Men had tijdens 
de stemming zichzelf nog wel kunnen 
corrigeren.

Gelukkig was Commissaris van de Ko-
ning , Jaap Smit, zo professioneel door 
de regie naar zichzelf toe te trekken. De 
gemeenteraad kwam op de thee op het 
provinciehuis en na een goed gesprek 
bleek alles op een misverstand te berus-
ten en kwam men, geïnspireerd door de 
bevindingen van de Commissaris over 
de afgelopen jaren, tot een positieve 
wending van het verhaal.

Ik hoop dat bepaalde raadsleden in 
Midden Delfland na de komende raads-
verkiezingen geen derde termijn meer 
krijgen…
 
Arno Brok 

Voorzitter VVD-Bestuurdersvereniging

en Burgemeester van Dordrecht

 

GÊNANT!
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Voor u ligt de allereerste editie van Liberaal 

Bestuur, het magazine voor de VVD-Bestuur-

dersvereniging. Zes keer per jaar vindt u de ver-

trouwde rubrieken, interviews en bestuurlijke 

dilemma’s die u nog kent uit de P&G.

Samen met u gaan wij op zoek naar de onder-

werpen die er voor u echt toe doen. Dit doen 

wij in alle bestuurslagen van de VVD. Dit is het 

magazine vóór en dóór bestuurders van de VVD. 

Versterk uzelf en praat mee over onderwerpen 

uit Liberaal Bestuur.  Laat een bericht achter op 

VVD Community of stuur een e-mail naar 

liberaalbestuur@vvd.nl. 

Pieter Heiliegers

Lid Dagelijks Bestuur VVD-Bestuurders-

vereniging, portefeuille communicatie

en Burgemeester van de gemeente 

Haarlemmerliede en Spaarnwoude

en 

Debbie van de Wijngaard

Hoofdredacteur

ANNEKE LE COULTRE-FOEST
onder andere oud-burgemeester van 
Blaricum, is op 87-jarige leeftijd overleden.

HANNEKE VAN MAANEN 
raadslid in Breda, is op 15 januari op 46-jarige 
leeftijd overleden.

De Bestuurdersvereniging wenst de 
nabestaanden veel sterkte met het 
verwerken van dit verlies.

DOWNLOAD DE VVD COMMUNITY APP!

Ga naar de 
GOOGLE PLAY STORE of 
naar de APP STORE op uw 
tablet of mobiele telefoon.

Zoek op 'VVD Community'

Download de App Log in met uw MIJNVVD 
gebruikersgegevens en 
praat mee

1 2

3 4
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Verbaasd was hij, over de nominatie. Waarne-

mend burgemeester Ton Baas had zich er nog 

geen seconde mee beziggehouden of over na-

gedacht. Toch werd hij verkozen tot beste be-

stuurder van een kleine gemeente. Baas krijgt 

veel lof voor de manier waarop hij zijn hoofd 

koel houdt in crisissituaties en beaamd dit 

zelf ook. “Ik ben meer een crisismanager dan 

een achteroverleunende burgervader.”

Sinds zijn 25ste is Ton Baas al lid van de VVD, 

een behoorlijke tijd. Bestuurlijk heeft hij alle 

geledingen gezien en alles al eens meegemaakt. 

Na 8 jaar fractievoorzitter te zijn geweest van 

de VVD fractie in de Provinciale Staten was 

Baas vier jaar lang (2003-2007) gedeputeerde 

in Fryslân.  Daarna werd hij vrij snel benoemd, 

gevraagd door toenmalig Commissaris der Ko-

ningin Nijpels, tot waarnemend burgemeester 

van Opsterland. Daarna vervulde hij het waar-

nemend burgemeesterschap in Dongeradeel en 

vervolgens in Boarnsterhim.

Zakencollege
Als waarnemend burgemeester van Boarnster-

him stond hij voor een behoorlijke uitdaging. 

“Er was een bestuurscrisis, de burgemeester en 

wethouders stapte op. Er was geen college meer. 

Het was een problematisch geheel in Boarnster-

him mede veroorzaakt door verwrongen ver-

houdingen in de politiek aldaar en het langdu-

rige zeggenschap van één politieke partij.”     

Baas kwam met een verfrissende aanpak. “Toen 

ik begon als waarnemend burgemeester ben ik 

op zoek gegaan naar wethouders van buiten 

de gemeente om een college te vormen. Ik heb 

zelf de selectie van de wethouders gedaan. De 

fractievoorzitters konden uiteraard kandidaten 

voordragen, maar ik had zelf ook een lijst met 

geschikte kandidaten.” Baas vond drie ervaren 

"Aan bange 
bestuurders heb 
je niet zoveel"
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wethouders. Mensen die van wanten wisten en 

vooral niet bang waren. 

“Aan bange bestuurders heb je niet zoveel. Met 

dit zakencollege ben ik aan de slag gegaan. 

Een jaar later  waren er gemeenteraadsverkie-

zingen. Ik heb toen de raad voorgesteld met de 

wethouders van buiten door te gaan en niet te 

zoeken naar wethouders uit de partijen. We 

hebben op die manier bijna 5 jaar de gemeente 

bestuurd. Zonder coalitie of oppositie.

Wij waren van iedereen en steeds zoekend naar 

politieke meerderheden.

Uiteindelijk heeft het college onder leiding van 

Baas de gemeente Boarnsterhim ook financi-

eel weer op de rails gekregen. Toen stonden de 

herindelingen voor de deur. De inwoners van 

Boarnsterhim wilden niet verder als zelfstandi-

ge gemeente. Per 1 januari 2014 is de gemeente 

opgeheven en opgedeeld tussen Leeuwarden, 

Heerenveen, Súdwest-Fryslân en de nieuwe 

gemeente De Friese Meren. “Ik was zeer nauw 

betrokken bij de herindeling, het was een inge-

wikkeld proces, een gemeente in vier stukken 

verdelen. Als burgemeester loop je voorop, je 

kan je niet verschuilen.” Ondanks dat de ge-

meente Boarnsterhim niet meer bestaat is de 

band tussen Baas en het voormalige college en 

raad nog erg goed. Eens per jaar komen ze nog 

samen om een hapje te eten. “De sfeer is geble-

ven, het is een buitengewoon gezellige setting.”

Oranje
Nadat de crisis in Boarnsterhim bezworen was 

diende de volgende zich aan in Midden-Dren-

the. De burgemeester van Midden-Drenthe 

stapte zelf op en begon niet aan een tweede 

periode. Wederom werd Ton Baas gevraagd als 

waarnemend burgemeester. “De enorme discus-

sie over het asielzoekerscentrum in Oranje leid-

de tot veel commotie. Dat is niet zo gek 1400 

asielzoekers in een dorpje met 140 inwoners. In 

november 2015 waren er 597 asielzoekers. Dit 

aantal heb ik toen laten bevriezen. We moesten 

ons eerst oriënteren. Dit bracht enige rust in 

het dorp. Er moest echt gewerkt worden aan het 

vertrouwen van de inwoners en in de gemeen-

teraad. Iedere vergadering lag er wel weer een 

motie van wantrouwen.”  

 

De komst van asielzoekers naar Oranje haalden 

landelijk het nieuws met de komst van staatsse-

cretaris Klaas Dijkhoff die tekst en uitleg kwam 

geven. Burgemeester Ton Baas loopt al te lang 

mee in het openbaar bestuur om onder de in-

druk te zijn van een bewindsman uit Den Haag. 

“Je moet ook een beetje statuur tonen. Ik heb 

tegen Dijkhoff gezegd: Jij vertelt jouw verhaal, 

maar vergis je niet ik vertel mijn verhaal ook. 

En ik zal je vertellen dat het volstrekt met jou 

oneens ben.” Als bestuurder stelt Baas dat je 

dan ook enige dapperheid moet tonen. Je moet 

je verantwoordelijkheid willen en durven ne-

men. Dijkhof heeft dat overigens ook laten zien 

door af te reizen naar Oranje. Baas stelt dat met 

waardering vast.

Beste bestuurder
Tijdens de nieuwjaarsbijeenkomst van het blad 

Binnenlands Bestuur werd Ton Baas verkozen 

tot beste bestuurder  van een kleine gemeente ( 

minder dan 35.000 inwoners). De prijs kreeg hij 

niet alleen naar aanleiding van zijn optreden 

in Oranje. “Dat zou je denken, maar toen ik de 

nominatie las, had het veel meer te maken met 

het herstel van de politieke stabiliteit in Mid-

den-Drenthe. Oranje kwam erbij.”

Onder zijn leiding zijn er meer verbeteringen 

merkbaar in Midden-Drenthe. “Met de raad is 

een verbetertraject ingezet. Een andere manier 

hoe we met elkaar omgaan en  vergaderen. 

Het werkt en niet geheel onbelangrijk ieder-

een staat er voor open. Zowel wethouders als 

gemeenteraadsleden. Ik heb al maanden geen 

moties van wantrouwen meer gezien.”

De uitverkiezing is een opsteker voor de hele ge-

meente. “We hebben in Midden-Drenthe roeri-

ge tijden achter de rug. Ik ben er trots op dat wij 

ons daar samen met college en raad maar ook 

met onze ambtelijke organisatie én onze inwo-

ners doorheen hebben geslagen. Er loopt altijd 

één man voorop maar je doet het uiteindelijk 

samen. De nominatie, maar ook de verkiezing 

die is van ons allemaal.” En zo is dat ook binnen 

het gemeentehuis van Midden-Drenthe gevierd.

Vrije jongen
Vorig jaar september is de procedure voorlopig 

stopgezet om een nieuwe burgemeester voor 

Midden-Drenthe te vinden. “Iedereen kwam tot 

de conclusie dat het opnieuw benoemen van 

een burgemeester op dat moment de nodige ri-

sico’s met zich mee zou brengen. Het is van be-

lang dat je voor deze positie goede kandidaten 

hebt. Die kandidaten vindt je als de gemeente 

in rustiger vaarwater is. Er is teveel gedoe en 

trammelant. Binnenkort bekijken we hoe het 

verder gaat.” 

Burgemeester Ton Baas heeft inmiddels een 

zeer respectabele leeftijd bereikt. “Ik ben een 

vrije jongen en wil nog wel 30 jaar doorgaan 

ook al kan dit natuurlijk niet. Voor nu maak ik 

de klus hier af.” Veel vrije tijd heeft Baas niet. 

Hij beoefent zoals hij zelf zegt meerdere takken 

van de sport en is bijvoorbeeld actief als voorzit-

ter van de Raad van Toezicht Thuiszorg Het Frie-

se Land , voorzitter van de Raad van Toezicht 

van GGZ Friesland en als voorzitter Raad van 

Commissarissen Omrop Fryslân. In de spaar-

zame vrije tijd die hij heeft tuiniert, wandelt 

of fietst hij graag. “Het liefst ga ik wat verder 

van huis.” Nieuwe omgevingen brengen mij ook 

nieuwe inspiratie.”

Ook in Leiden viel een VVD-raadslid in de prijzen. Samen met 
partijgenoot Dorien Verbree was Margreet van Wijk-Meijer genomineerd 
voor de titel: ‘Leids Raadslid van het Jaar’. Margreet van Wijk-Meijer 
ging er uiteindelijk met de prijs vandoor. Volgens de jury verdient zij de 
prijs vanwege haar gedegen aanpak, onafhankelijke rol en inzet om 
Leiden de Unesco-status te laten krijgen. 

"Je moet ook een 
beetje statuur tonen"

LEIDS RAADSLID VAN HET JAAR
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Met goed onderwijs bereiden we onze kinderen 

voor op een goed leven en zorgen we ervoor dat 

ze in het leven  hun eigen keuzes kunnen maken. 

Met goed onderwijs nu, maken we de liberalen 

van de toekomst. Bovendien laat ‘de onderwijs-

partij’  D66 het in ieder geval in Den Haag pijnlijk 

afweten: zij komen niet verder dan fantasieloos 

een zakje geld erbij en overal inspraakrechten 

alsof het 1960 is.  Onderwijs is dus bij uitstek 

een thema voor ons als VVD om niet alleen in de 

tweede kamer, maar ook lokaal of regionaal, te 

claimen.  Of u nu gewoon lid, gemeenteraadslid, 

lid van Provinciale Staten of bestuurder bent; met 

uw en mijn inzet heeft de VVD de potentie om 'de 

echte onderwijspartij' te worden. 

Als Kamerlid reis ik het hele land door voor mijn 

werkbezoeken. En wat mij dan opvalt is het grote 

verschil tussen gemeenten als het gaat om onder-

wijs. In sommige gemeenten gaan raadsleden en 

wethouders er vanwege onze vrijheid van onder-

wijs vanuit dat ze eigenlijk niet veel over het on-

derwijs hebben te zeggen, terwijl men in andere 

regio’s heel goed weet hoe ze het onderwijs kun-

nen helpen verbeteren.

 

Neem bijvoorbeeld de Provincie Limburg met 

haar Buurtaal-agenda. Het provinciebestuur zag 

de kansen die er voor hun inwoners liggen over 

de landsgrens: veel vacatures, op vaak maar een 

paar kilometer afstand. De landsgrens is allang 

geen barrière meer, maar taal en cultuur kunnen 

dat wel zijn. Om deze barrière ook weg te nemen 

heeft de provincie haar verantwoordelijkheid ge-

nomen en een plan gemaakt én uitgevoerd om 

(met name) de Duitse taal te promoten. Scholen 

in de regio kunnen hier gemakkelijk en laagdrem-

pelig bij instappen. 

Een ander voorbeeld betreft de regio Zwolle. Daar 

werkt men hard aan de aansluiting tussen onder-

wijs en arbeidsmarkt, door de samenwerking tus-

sen overheden, onderwijs en ondernemers te ver-

sterken. Hier in de Tweede Kamer hebben wij de 

wetgeving voor het beroepsonderwijs verruimd, 

zodat er veel meer mogelijkheden voor het regi-

onale bedrijfsleven zijn om in het onderwijs te 

participeren. Soms kan een beetje regie vanuit de 

gemeente wonderen verrichten om deze samen-

werking ook daadwerkelijk op gang te helpen.

In Zeeland is er juist veel focus op de krimppro-

blematiek, een onderwerp waar ik zelf recent nog 

aandacht voor vroeg met een initiatiefnota. De 

Zeeuwse Onderwijs Autoriteit probeert scholen 

U heeft invloed 
op het onderwijs

niet om de laatste leerling te laten concurreren, 

maar verstandige afspraken te maken om aanbod 

van goed onderwijs in de regio te behouden. Ook 

een zaak die vaak niet vanzelfsprekend is en waar 

de overheid kan helpen om tot goede afspraken 

te komen.

In Rotterdam is de wethouder onderwijs (helaas 

niet van de VVD) zeer ambitieus om een impuls te 

geven aan de kwaliteit van het onderwijs in zijn 

stad. Zo loopt zijn stad voorop bij Passend Onder-

wijs, met het bestrijden van taalachterstanden en 

heeft hij onlangs een plan onthuld om met een 

bonus betere docenten naar zijn stad te lokken 

en zo de onderwijskwaliteit ook in de moeilijke 

buurten een boost te geven. 

Maar ook kleinere programma’s kunnen heel 

effectief zijn. Bijvoorbeeld door op gemeentelijk 

niveau met scholen en politie een convenant vei-

lige scholen af te sluiten en zo gezamenlijk de 

(sociale) veiligheid op scholen te bevorderen of 

door scholen te stimuleren om ‘Gezonde school’ 

of Jongeren Op Gezond Gewicht (JOGG)-school te 

worden, waarbij de nadruk wordt gelegd op ge-

zondheid, sport en bewegen. 

Zo zijn er talloze voorbeelden van manieren waar-

op we ook vanuit de lokale of regionale politiek 

kunnen werken aan beter onderwijs. Laten we 

daar overal in ons land werk van maken en zo te 

laten zien dat de VVD de echte onderwijspartij is.

Karin Straus, Tweede Kamerlid 

Kandidaatstelling Tweede Kamerverkiezingen
Thematische netwerken en ledenvergaderingen van regio’s en lokale net-
werken hebben tot uiterlijk 31 mei de mogelijkheid om kandidaten voor 
te dragen. 

Heeft u interesse in een kandidatuur voor de Tweede Kamer? Maak dit 
kenbaar aan één van bovenstaande gremia! Neem ook contact op met 
de regionale scoutingscommissie, zodat ook zij op de hoogte zijn van uw 
ambitie.

Indien besloten wordt tot een voordracht, dient dit kenbaar te worden 
gemaakt via kandidaatstellingTK2017@vvd.nl middels de daarvoor be-
stemde formulieren. Deze formulieren zijn vanaf 12 februari beschikbaar 
via MijnVVD.   

Assessmentdag
Een verplicht onderdeel van de kandidaatstelling is het volgen van een 
assessmentdag. Deze dag vindt plaats op 10 of 17 juni. Indien u zich 
kandidaat stelt voor de Tweede Kamer, houd u deze data dan vrij in uw 
agenda.

Lijsttrekker
Het Hoofdbestuur maakt uiterlijk 1 september bekend welke kandidaat 
het landelijk bestuursoverleg voordraagt voor het lijsttrekkerschap. 

Thematische netwerken, ledenvergaderingen van lokale netwerken 
en regio’s hebben tot 1 oktober 12:00 uur de mogelijkheid om 
tegenkandidaten te stellen.

Verkiezingsprogramma
Het verkiezingsprogramma wordt vastgesteld op het najaarscongres, dat 
plaatsvindt op 19 november 2016. Hiervoor geldt een bijzondere be-
sluitvormingprocedure. Dit houdt in dat het verkiezingsprogramma op 7 
oktober gepubliceerd wordt en dat thematische netwerken en de leden-
vergaderingen van lokale netwerken en regio’s de bevoegdheid hebben 
om tot uiterlijk 28 oktober 12:00 uur amendementen in te dienen. 
Plan uw ledenvergadering daarom tussen deze twee data.

Vragen
Overweegt u een kandidatuur en heeft u vragen over bijvoorbeeld 
de selectie of de procedure? Dan kunt u contact opnemen via 
kandidaatstellingTK2017@vvd.nl. 



VVD Liberaal Bestuur • 2016 • Nr. 1 Pagina 7

Voorzitter van de Drentse Bestuurdersverenigingen 

raadslid Mark Strolenberg heeft deze maand een vraag 

gesteld/discussie gestart via VVD Community: Hoe te 

reageren op het veranderende retail-/winkellandschap? 

Uw tips,kennis en ideeën om in te spelen op deze ver-

anderingen en ook uw reacties op de berichten van an-

dere bestuurders zijn welkom via de community,

In de afgelopen 10 jaar verdwenen er al meer dan 5.000 

fysieke winkels. Door recente faillissementen onder 

andere van V&D en de winkels van de MacIntosh Re-

tail group, zal in de middelgrote steden de leegstand 

toenemen. De behoefte aan fysieke winkels neemt af 

én de behoefte van consumenten is sterk veranderd. 

Recreatief winkelen is in opkomst. Dit betekent dat 

consumenten de winkels bezoeken voor het plezier 

in plaats dat zij een daadwerkelijk koopdoel hebben. 

Deze veranderingen vraagt om regie van lokale overheden. Provincies en 

met name gemeenten hebben een sleutel in handen, maar geven vanwe-

ge uiteenlopende redenen vaak (te) weinig prioriteit aan hun regierol. 

Een gemiste kans? Wat kan de (lokale) overheid doen?

In de praktijk blijkt dat marktpartijen sneller investeren op het moment 

dat lokale overheden duidelijke keuzes 

maken. Maar wat als de retail- of detailhandelsvisie achterhaald is? Wat 

kunnen we verwachten als de gemeente niet tijdig 

inspeelt op de veranderende omstandigheden? De Ge-

meente Hoogeveen kreeg 2011-2013 het predicaat ‘bes-

te binnenstad van Nederland’,maar dat biedt evenmin 

garanties voor de toekomst. Ook in Hoogeveen is spra-

ke van leegstand. In middelgrote steden zoals Hooge-

veen, loop de leegstand op naar 11,9%. De gemeente zet 

samen met het centrummanagement in op meer sfeer 

en beleving van het centrum, door verbeteren van de 

aankleding van het winkelgebied, parkeervoorzienin-

gen te verbeteren en evenementen te organiseren. 

Maar is dat voldoende? 

Ondertussen is de provincie Drenthe gestart met het 

schrijven van een Drentse Retailagenda en zal de ge-

meenteraad in Hoogeveen eind dit jaar een detailhan-

delsvisie gaan actualiseren. Alle input, tips, kennis en 

ideeën rond de retailontwikkelingen en oplossingen zijn van harte wel-

kom!

In VVD Community daarom deze maand de vraag: Hoe te reageren op 

het veranderende retail-/winkellandschap?

Mark Strolenberg 

Raadslid Hoogeveen

Hoe te reageren op het veranderende 
retail-/winkellandschap?

VERPLICHT ARCHEOLOGISCH 
ONDERZOEK

Het jaar 2015 was voor ondernemer Ronald Nor-

demann een vreselijk jaar. Zowel zijn kledingwin-

kel als huis brandden af op 1 januari 2015. Het 

pand stond op historische plaats in Alkmaar en 

dit heeft een naar gevolg voor de ondernemer. Er 

is een wet die stelt dat als grond op een histori-

sche plek open komt te liggen, er archeologisch 

onderzoek moeten worden gedaan.” In de wet 

staat ook geschreven dat de initiatiefnemer (de 

‘verstoorder’) van het open leggen van de grond 

het onderzoek moet bekostigen. In dit geval Nor-

demann. 

De totale kosten van het onderzoek komen op 

125.000 euro, de helft komt voor de rekening voor 

de gedupeerde ondernemer, de verzekering dekt 

dit verplichte archeologische onderzoek niet. Het 

regende steunbetuigingen voor de ondernemers 

ook vanuit Den Haag. Tweede Kamerlid Rudmer 

Heerema stelde er vragen over in de Kamer. 

Op 27 januari van dit jaar kreeg Nordemann te 

horen dat de gemeente niet de volledige kosten 

kunnen dekken. Een ‘zure mededeling’. De hoop 

werd gevestigd op de gemeenteraad. 

De PvdA en de VVD dienden in de Alkmaarse ge-

meenteraad een motie in om ervoor te zorgen dat 

de gemeente de volledige rekening betaald. En 

met succes. De opluchting voor Nordemann en 

andere gedupeerde ondernemers is groot, de raad 

heeft de motie aangenomen. 

Haitske van de Linde, fractielid VVD waterschap 

Amstel, Gooi en Vecht startte de discussie over 

deze kwestie in VVD Community. Jeroen Ver-

woort, fractievoorzitter VVD Velsen: “Toen ik ooit 

een scheidsrechtercursus volgde werd mij verteld 

dat de belangrijkste regel in het voetbal de niet 

bestaande ‘regel 18’ is: je gezond verstand gebrui-

ken. Als je, je strikt aan de regels houdt speel je 

namelijk geen wedstrijd uit. Je ziet steeds dat 

overheden zich slecht beperken tot een juridische 

uitleg van de regels, ook al kan iedereen inzien 

dat dit in sommige gevallen zorgt voor niet-uit-

legbare en soms schrijnende gevallen. Waarbij 

een zeer bureaucratische houding soms, zoals in 

dit geval, voor zeer oneerlijke situaties zorgt. We 

moeten als politiek bestuur misschien een situa-

tie creëren waarin het gezonde boerenverstand 

soms dient te prevaleren. Wetten zijn goed en 

nuttig, maar dit soort regels werken contrapro-

ductief en zijn niet uit te leggen.”

Wat vindt u? Zijn in de toekomst de kosten voor 

het verplicht archeologisch onderzoek altijd voor 

de gemeente? 

Praat mee in VVD Community!
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Ook de bestuurdersvereniging is zich, net zo-

als de VVD, aan het aanpassen aan de verande-

rende behoeftes van haar leden. Als algemeen 

bestuurslid van de VVD-Bestuurdersvereniging 

voor Noord-Holland, geef ik graag mijn visie 

over hoe we de komende tijd binnen de bestuur-

ders vereniging elkaar zullen ontmoeten. 

Rond de zomervakantie van 2015 is er een en-

quête plaats gehouden onder de leden van de 

VVD bestuurdersvereniging Noord-Holland. 

Deze enquête gaf aan dat het overgrote deel 

van de leden behoefte heeft en actief wil zijn 

om elkaar beter te leren kennen. Twee maal per 

jaar een bijeenkomst rond een zeker thema kan 

op groot enthousiasme rekenen. Thema’s die 

werden genoemd zijn bijvoorbeeld de regionale 

samenwerking binnen de VVD en de drie decen-

tralisaties. 

Een eerste bijeenkomst rond deze twee thema’s 

heeft op 4 december 2015 plaats gevonden. 

Ongeveer een derde van de leden was daarbij 

aanwezig. Een mooi resultaat! Door Albert Jan 

Kruiter, van het Instituut voor Publieke Waar-

den, werd vanuit het liberale perspectief een 

prikkelende beschouwing gegeven over hoe je 

het beste de 3 decentralisaties kan organiseren 

op gemeentelijk niveau. Een inleiding vol met 

uitdagingen en inspiratie. Het gaf de aanwezi-

gen, ook voor hen die wat verder afstaan van de 

inhoud, gelegenheid om met elkaar te spreken 

over hoe je als VVD om gaat met de verschillen-

de dilemma’s die in dit domein schuilen. Ik kan 

Albert Jan Kruiter aanbevelen voor hen die zich 

willen voeden met een mening over het sociale 

domein. 

Het leuke van als je dergelijke discussies in 

de VVD kring voert is, dat je voelt dat je met 

een zelfde drive en zelfde inzet probeert het 

land liberaler te maken. Je herkent je in de 

argumenten van de ander, zonder het er daar 

op voorhand mee eens te zijn. Want daar zijn 

we liberalen voor! Het zijn discussies waar de 

onderlinge partijband sterker van wordt en af-

standen verkleinen, zodat je elkaar gemakkelij-

ker kunt vinden en opzoekt. Dit is ook de doel-

stelling van de VVD bestuurdersvereniging in 

Noord-Holland voor 2016. Via het organiseren 

van dergelijke activiteiten de onderlinge band 

sterker maken en de liberale overwegingen bij 

het uitoefen van je functie breder te maken. 

Maar wat zijn bijeenkomsten van onze partij 

als we niet ook aan het gezelligheidselement 

denken? Want bij afsluitende borrels spreek je 

elkaar het beste. Daarom wordt ook daar uiter-

aard goed in voorzien. 

2016
De bijeenkomst van 4 december, zal als 

voorbeeld dienen voor de bijeenkomsten in 

Noord-Holland in 2016. Er zullen in 2016 mi-

nimaal twee bijeenkomsten voor de leden in 

Noord-Holland worden georganiseerd. De eerste 

bijeenkomst zal naar verwachting rond het the-

ma ‘regionale samenwerking binnen de VVD’ 

worden georganiseerd. Dit in samenwerking 

met de regio’s in Noord-Holland. Alle bijeen-

komsten zijn er op gericht om elkaar te leren 

kennen, ervaringen te 

delen en ondersteu-

ning te bieden. Dit 

alles om onze VVD 

sterker te maken. 

De VVD is een partij 

die zich graag onder-

scheidt door bestuurlijke 

kracht en verantwoordelijkheid ne-

men. Ook onder het huidige gesternte waarbij 

populisme de bovenhand voert, moeten we ons 

aan deze waarden blijven vasthouden. Ons niet 

laten verleiden tot populistisch gedrag, maar 

vanuit een liberale visie aangeven wat we wil-

len bereiken en waarom we dat willen bereiken. 

Zonder in een theoretisch verhaal te belanden, 

kunnen we op locale en provinciale onderwer-

pen pragmatisch liberale antwoorden vinden 

die onze gemeente, provincie en land vooruit 

helpen. Ook daarom moeten we elkaar ontmoe-

ten en spreken over deze onderwerpen. Daar 

gaat de bestuurdersvereniging in Noord-Hol-

land voor!

Arjen Verkaik

Lid Algemeen Bestuur VVD-Bestuurders-

vereniging Noord-Holland, Wethouder Velsen

Heeft u nog suggesties voor sprekers en 

thema’s dan kunt u nog altijd een e-mail 

sturen naar:

Arjen@AVerkaik.nl

Het is rijksbeleid om de huisartsenpost en de 

spoedeisende hulp te integreren bij een zie-

kenhuis. De beslissingsbevoegdheid over de 

locaties van een spoedeisende hulp en de huis-

artsenpost ligt bij de ziekenhuizen en zorgver-

zekeraars. 

Nu wordt de huisartsenpost en spoedeisende 

hulp van Voorschoten die bij Antoniushove in 

Leidschendam zit, op 15 minuten rijafstand ver-

plaatst naar Den Haag. Een ziekenhuis op wel 

30 minuten rijafstand en zeer slecht bereikbaar 

met het openbaar vervoer. Een zeer onwense-

lijke ontwikkeling. Inwoners hebben duidelijk 

aangegeven een (soort) huisartsenpost in de 

avonduren en weekenden binnen de gemeen-

tegrenzen te willen hebben. De huisartsenzorg 

wordt op deze manier op grote afstand van de 

inwoners geplaatst en is niet goed bereikbaar. 

Bovendien zijn alle inspanningen erop gericht 

mensen langer thuis te laten wonen. Ik heb de 

minister en de Tweede Kamer commissie opge-

roepen dat: gemeenten ook gesprekspartner ho-

ren te zijn bij dit type beslissingen en daarnaast 

na te denken over een nieuw model voor de 

huisartsenpost en spoedeisende hulp waarbij 

steunpunten van de huisartsenpost op korte af-

stand van de inwoners mogelijk moet worden. 

Dit alles vanuit het inhoudelijke argument dat 

gemeenten steeds meer taken en verantwoorde-

lijkheden op het gebied van de drie decentra-

lisaties hebben gekregen en de huisartsen een 

onlosmakelijke schakel vormen in de zorgke-

ten. 

Heeft u in uw gemeenten hetzelfde probleem? 

Of heeft u de oplossing gevonden? Praat mee in 

VVD Community! 

HEEFT U DE OPLOSSING?
DE HUISARTSENPOST
INGE NIEUWENHUIZEN
WETHOUDER VOORSCHOTEN

Nieuwe opzet VVD-Bestuurdersvereniging 
Noord-Holland
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Tot 31 juni is Nederland voorzitter van de Raad 

van de Europese Unie (hierna de Raad). Een van 

de speerpunten op de agenda is het streven naar 

meer oog voor steden.  De uitvoering (direct of 

indirect) van veel Europese wet- en regelgeving 

komt namelijk bij de steden neer. Echter, bij het 

ontwerpen en uitvoeren van Europees beleid 

wordt momenteel nog niet genoeg rekening ge-

houden met steden en stedelijke gebieden. De 

Europese Agenda Stad, die tijdens het Neder-

lands voorzitterschap vastgesteld zal worden, 

gaat hieraan bijdragen. 

Nederland is voorzitter: 
maar waarvan? 
Van januari tot juni 2016 vervult Nederland 

haar taak als voorzitter van de Raad van Euro-

pese Unie. Dit betekent echter niet dat Neder-

land voorzitter is van de gehele EU. Nederland 

is enkel voorzitter van een van de instellingen 

van de EU, namelijk de Raad. Deze instelling is 

belast met zowel een wetgevingstaak als een 

begrotingstaak: de Raad moet elk wetsvoorstel 

van de Europese Commissie goedkeuren, even-

als de EU-begroting. Hoewel alle 28 lidstaten 

van de EU op ministerieel niveau worden verte-

genwoordigd, veranderd de samenstelling van 

de Raad wel eens. Dit hangt af van het beleids-

terrein waarover wordt vergaderd. 

Nederland als voorzitter 
van de Raad
Nederland is enkel voor een half jaar belast met 

zijn taken als voorzitter van de Raad. Hierna 

wordt het stokje doorgegeven aan Slowakije. 

Nederland zal als voorzitter in dat half jaar een 

essentiële rol innemen bij de sturing van wetge-

vende en politieke besluitvormingsprocessen. 

Ook bemiddelen en compromissen sluiten tus-

sen de 28 EU-lidstaten, het Europees Parlement 

en de Europese Commissie, behoren tot taken 

van de voorzitter. Daarnaast is Nederland als 

voorzitter verantwoordelijk voor de agendaset-

ting van de Raad. Nederland heeft verschillende 

prioriteiten gesteld.  Bijvoorbeeld internationa-

le veiligheid en een vooruitblikkend klimaat- 

en energiebeleid. 

De Europese Agenda Stad en het ‘betere regelge-

vingstraject’ is ook een onderwerp waar Neder-

land zich dit voorzitterschap op richt. Bij het 

ontwerpen en het uitvoeren van Europees recht 

en beleid dient de EU dus meer rekening te 

houden met steden. De Tweede kamer beaamt 

dit: zij stelt dat de Europese wet- en regelgeving 

beter uitgevoerd kan worden wanneer lidstaten 

best practices delen en met elkaar in gesprek 

gaan. Dit bevordert op zijn beurt de stedelijke 

ontwikkeling weer. 

Maar waarom een Europese Agenda Stad? En 

wat houdt deze nu eigenlijk in? 

Waarom een Europese 
Agenda Stad?
70% van de Europese bevolking woont in steden, 

en dit percentage blijft alsmaar stijgen. Hoewel 

de EU geen exclusieve bevoegdheid heeft ten 

aanzien van het ontwikkelen van stedelijk be-

leid, heeft Europese wet- en regelgeving en be-

leid wel degelijk impact op stedelijke gebieden. 

Bijvoorbeeld bij regels op het gebied van lucht-

kwaliteit, stedelijke mobiliteit of werkgelegen-

heid. Om het Europese recht en beleid zo goed 

mogelijk te laten werken, moet het belang van 

steden daarom zowel op Europees niveau als op 

nationaal niveau versterkt worden. De Europe-

se Agenda Stad moet dit gaan doen. Het is dan 

een gezamenlijke inspanning van de Europese 

Commissie, de lidstaten en netwerken van Eu-

ropese steden. Het stimuleren van stedelijke 

ontwikkeling draagt bij aan het behalen van EU 

2020-doelstellingen. Betere regelgeving, betere 

inzet van fondsen, en betere kennisdeling kun-

nen dit stimuleren. 

De Europese Agenda Stad 
en het voorzitterschap 
Nederland wil tijdens het Europese voorzitter-

schap de Europese Agenda Stad concreter uit-

werken en een startschot geven voor de uitvoe-

ring van Europese Agenda Stad. Op 30 mei 2016 

zal de agenda tijdens een informele ministeri-

ele conferentie worden vastgesteld in het Pact 

van Amsterdam. Met het Pact van Amsterdam 

willen de Commissie, lidstaten en stedenver-

banden een officiële lancering realiseren. Na 

jaren van enkel praten over de Europese Agenda 

Stad, komen er nu concrete plannen en wordt 

er een Pact ondertekend. Er zullen partner-

schappen tussen steden, EU-instellingen, lidsta-

ten en samenwerkingsverbanden gevormd wor-

den. In de eerste helft van 2016 gaan er al vier 

partnerschappen met betrekking tot enkele 

thema’s van de Europese Agenda Stad van start: 

namelijk luchtkwaliteit, huisvesting, stedelijke 

armoede en integratie van migranten en vluch-

telingen van start 

En de Nederlandse 
Agenda Stad dan? 
De Europese Agenda Stad is niet gelijk aan het 

Nederlandse programma Agenda Stad. De Ne-

derlandse Agenda Stad is namelijk een natio-

naal programma van Rijk, Nederlandse steden 

en stedelijke partners, onderzoeksinstellingen, 

mensen met stedelijke ervaringen en enthou-

siaste stedelingen. In dit programma staat de 

ambitie centraal om de concurrentiekracht van 

het Nederlandse stedennetwerk te versterken 

en Nederland in de wereldtop te houden.

Het verschil tussen de Europese Agenda Stad 

en de Nederlandse Agenda Stad ligt in eerste 

instantie bij de achtergrond van de initiator. 

De Europese Agenda Stad heeft een grensover-

schrijdende dimensie en is gericht op steden 

en stedelijke gebieden in de gehele EU, terwijl 

de Nederlandse Agenda Stad een Nederlands 

programma is, gericht op steden en stedelijke 

gebieden in Nederland. Daarnaast voert Neder-

land het nationale programma Agenda Stad al 

uit, terwijl de Europese Agenda Stad tijdens 

het voorzitterschap nog verder uitgewerkt en 

gepresenteerd wordt. Ook heeft Nederland bij 

het programma Agenda Stad alleen nationale 

doelen gesteld. Deze doelen liggen – niet geheel 

onlogisch- wel vaak in het verlengde van, of 

hebben raakvlakken met-de Europese doelstel-

lingen uit de EU 2020-strategie.

Tot slot:
Alle medewerkers van decentrale overheden 

met Europeesrechtelijke vraagstukken kunnen 

met hun vragen terecht bij Europa decentraal. 

Hierbij kunt u naast bovengenoemd beleidsini-

tiatief bijvoorbeeld ook denken aan vragen over 

Europese mededingingsregels, staatssteun, aan-

besteden en privacy. U kunt contact opnemen 

met de helpdesk van Europa decentraal. Op 

onze website, www.europadecentraal.nl, kunt u 

veel informatie vinden. Daarnaast kunt u zich 

op de website inschrijven voor onze nieuwsbrief 

‘de Europese Ster’. 

Oog voor steden tijdens het 
Nederlands EU-voorzitterschap! 
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Tweede herbenoemingen
In mijn waterschap heeft de dijkgraaf aangegeven voor een derde termijn beschikbaar te zijn. Er wordt voorgesteld een vertrouwenscommissie aan 

het werk te zetten ter voorbereiding van de aanbeveling.

Bij de discussie over dit onderwerp in de commissie heb ik aangegeven dat ik daaraan voorafgaand een discussie zou willen voeren of het überhaupt 

een goed idee is om iemand langer dan twaalf jaar op een ‘benoemde’ functie te laten zitten. Ik stond hierin alleen. Geen enkele andere fractie had 

deze behoefte.

Bij wet is slechts geregeld dat bij een herbenoeming een commissie (de vertrouwenscommissie) het functioneren van de dijkgraaf onderzoekt en op 

basis daarvan een advies over de herbenoeming geeft. Dat is natuurlijk een farce! Een slecht functionerende bestuurder houdt het geen twaalf jaar 

vol. Daarmee wordt  de praktijk in de hand gewerkt dat de vraag of het ‘gezond’ is voor een organisatie om iemand zo lang in die functie werkt niet 

gesteld wordt. Laat staan dat deze vraag beantwoord wordt. Ook al functioneert iemand naar behoren dan nog kan het goed zijn om na twaalf jaar 

te zeggen: ‘Hartelijk dank, het gaat u goed’.

Het zou goed zijn als er in de wet na één herbenoeming een afweging voorgeschreven zou worden die over meer gaat dan de enkele vraag betref-

fende het functioneren. Een benoeming tot dijkgraaf is in de praktijk nu een benoeming voor het leven. Dat lijkt mij niet gezond. 

Ik ben benieuwd hoe u er als collega’s tegenaan kijkt. 

 Johan van Miltenburg

 Fractievoorzitter VVD Waterschap Aa & Maas

In het algemeen vind ik het niet verstandig een derde termijn te ambiëren. Het gaat niet alleen om de persoonlijke drive van mensen, ook in de raad 

raakt men vroeg of laat uitgekeken op een bestuurder of bestuursstijl. Overigens heeft de vertrouwenscommissie alle ruimte om verder te kijken 

dan persoonlijk functioneren.  

 Roald van der Linde

 Tweede Kamerlid

In wezen kan dit gelden voor iedere baan in iedere organisatie. Wat ik veel belangrijker vind, is de vraag hoe iemand in zijn baan staat. Wordt er 

gestuurd op  dynamiek, op vernieuwing, op het inzetten van iedereen z’n sterkste punten? Hierdoor houdt men de organisatie levend en bij de tijd.

 Gerdien de Wal

 Gemeenteraadslid Den Bosch

Uit VVD
Community
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Eigenlijk kun je dit punt breder trekken. Het zou voor elke politicus goed zijn om na twee volle termijnen iets anders te gaan doen. Raadsleden, 

Kamerleden, wethouders etc.

 Bert Homan

Als voetbalclub (prof.) subsidie krijgen, mogen de salarissen niet boven de Balkenende norm komen.

 Frans Pekema

 Fractievoorzitter VVD Bergen

Professionele voetbalclubs horen geen subsidie te krijgen. Dat zit ‘m in het woordje: ‘professioneel’. Wanneer een voetbalclub professioneel zegt 

te zijn, dan moeten zij ook hun eigen broek op kunnen houden. Wanneer professionele voetbalclubs dan geen subsidie krijgen, zijn zij ook vrij om 

zelf de salarissen te bepalen. Bij voetbalclubs die wel subsidie krijgen, denk ik aan amateurclubs waar de jongens en meisjes uit de straat lid van zijn. 

Waar iedere zaterdag met veel plezier een balletje wordt getrapt. Ik ken geen enkele amateurclub waar de salarissen (zover die al worden betaald) 

boven de Balkenende norm uitkomen.

 Inge van Dijk    

 Fractievoorzitter VVD Nijmegen

Subsidies aan professionele voetbalclubs worden denk ik niet betaald. Dit wordt veel aardiger verpakt. Een voetbalstadion dat eigendom is van de 

gemeente en ver onder de kostprijs wordt verhuurd aan de Betaald Voetbal Organisatie (BVO) of leningen die aan professionele voetbalclubs wor-

den gegeven tegen voorwaarden die andere bedrijven niet krijgen en waarvan een blinde kan zien dat de BVO die nooit volledig zal kunnen terug 

betalen. Of bijdrages die betaald worden aan BVO’s door gemeenten die geen subsidie heten maar ondersteuning vanuit het economische belang 

van de club voor de stad en/of de streek. Allemaal hetzelfde als achtergrond, er worden mooie afspraken gemaakt en de club houdt zich er niet aan.

Het mooiste voorbeeld is FC Twente. Twee jaar geleden wilde men het FBK stadion kopen voor hun damesafdeling en het tweede elftal. De ge-

meente schreef in een voorstel aan de raad vrijwel letterlijk dat daarvoor een lening van zeven miljoen door de gemeente gegeven zou worden aan 

FC Twente. Dit omdat de banken vanuit het risicoprofiel dat geld niet wilde lenen. De gemeente dus wel. Gelukkig ging het uiteindelijk niet door 

anders was Hengelo, want om die gemeente ging het, nu zeven miljoen armer. Focus je dus niet op de topsalarissen maar op het feit dat de meeste 

gemeenten niet in staat zijn weerstand te bieden aan de macht van de harde kern van deze voetbalclubs.

 Eric van den Dungen  

 Wethouder Haaren

Voetbal en subsidie




